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Protokół Nr LV/1/2013 

z LV sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 18 czerwca 2013 r.  

w sali posiedzeń Ratusza, ul. Rynek 1. 

 

Na ustawowy stan 25 radnych w LV sesji Rady Miasta Rzeszowa uczestniczyło  

21 radnych, co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad (lista obecności 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – dokonał otwarcia LV sesji 

Rady Miasta Rzeszowa i prowadził obrady. Powitał radnych, współpracowników 

Prezydenta Miasta Rzeszowa (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu), 

Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek współdziałających  

z Miastem, Przewodniczących Rad Osiedlowych (lista obecności stanowi załącznik nr 3  

do protokołu), a także przedstawicieli radia, prasy i telewizji, przybyłych gości  

i mieszkańców miasta. 

 

 Następnie Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa przedstawił proponowany porządek 

obrad LV sesji Rady Miasta Rzeszowa (porządek obrad stanowi załącznik nr 4  

do protokołu). Poinformował, że wpłynęło sześć wniosków dotyczących zmiany 

proponowanego porządku obrad. Poprosił o przegłosowanie przedstawionych propozycji. 

 

1) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o zdjęcie punktu 27 – uchwała w sprawie 

wydzierżawienia nieruchomości położonych przy ul. Ciepłowniczej w Rzeszowie 

(druk nr LV/23/2013). 

 

Wniosek został przyjęty 16 głosami „za”, przy 1 głosie przeciwnym, bez głosów 

wstrzymujących. 

 

2) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad 

i wprowadzenie – w punkcie 34 a – projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii 

dotyczącej zaliczenia do kategorii dróg krajowych nowego odcinka drogi – od węzła 

Rzeszów Wschód na autostradzie A4 do ulicy Rzecha w Rzeszowie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie 17 głosami „za”. 

 

3) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad 

i wprowadzenie – w punkcie 37 a – projektu uchwały w sprawie w sprawie 

uchylenia uchwały w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół Spożywczych  

w Rzeszowie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie 18 głosami „za”. 
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4) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad 

i wprowadzenie – w punkcie 37 b – projektu uchwały w sprawie realizacji projektów 

w ramach projektu systemowego pn. „Staże i praktyki zagraniczne dla osób 

kształcących się i szkolących zawodowo”, realizowanego przez Fundację Systemu 

Edukacji w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego – Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki na zasadach Programu Leonardo da Vinci będącego częścią 

Programu „Uczenie się przez całe życie”. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie 17 głosami „za”. 

 

5) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad 

i wprowadzenie – w punkcie 37 c – projektu uchwały w sprawie realizacji projektów 

w ramach Programu „Uczenie się przez całe życie” Leonardo da Vinci. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie 17 głosami „za”. 

 

6) Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad 

i wprowadzenie – w punkcie 37 d – projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

7) Wniosek Radnego Pana Marka Strączka o zdjęcie punktu 17 – uchwała w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych w budynku przy ulicy 

Dominikańskiej 1 i na udzielenie bonifikaty. Dodał, że jest przeciwko 

wyprzedawaniu majątku Gminy i że ten projekt jest sprzeczny z podjętą przez Radę 

Miasta w 2013 r. uchwałą.  

  

Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – odpowiedział, że nie ma 

żadnych sprzeczności, a mieszkania dotyczą kadry naukowej Politechniki Rzeszowskiej  

i warto tę uchwałę podjąć.  

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – powiedział,  

że uzasadnienie do tego projektu uchwały jest mało precyzyjne, po czym dodał, że 

szersza dyskusja pozwoli radnym zdobyć szereg informacji na temat planowanej 

sprzedaży. Poinformował również, że projekt  był  przedmiotem obrad Komisji 

Gospodarki Komunalnej Rady Miasta Rzeszowa.  

 

Wniosek nie uzyskał akceptacji. Za przyjęciem wniosku głosowało 6 radnych, 11 było 

przeciw, 1 wstrzymał się od głosu.  

 

8) Wniosek Radnego Pana Roberta Kultysa - Przewodniczącego Komisji Przestrzennej  

o zdjęcie punktu 34 – uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

i ustanowienia służebności gruntowej na nabytych nieruchomościach.  
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Dodał, że podczas posiedzenia Komisji zostało ustalone, że wskazane granice 

niezgodne są z granicami planu, który będzie uchwalany pod koniec bieżącego roku.  

 

Wniosek nie uzyskał akceptacji. Za przyjęciem wniosku głosowało 9 radnych, 9 było 

przeciw, 2 wstrzymało się od głosu.  

 

Uzupełniony porządek obrad LV sesji Rady Miasta Rzeszowa: 

 

1. Uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Rzeszowa za 2012 rok.  

 
2. Uchwała w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Rzeszowa za 2012 rok.  

 
3. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Rzeszowa.  
 

4. Uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2013 r. 
 

5. Oświadczenia i informacje. 
 

6. Sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Policji w Rzeszowie w 2012 roku.  
 
7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 250/2/2013 w rejonie Hotelu Grand  
w Rzeszowie (druk nr LV/1/2013). 

 
8. Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 

Nr 226/12/2011-I w rejonie ul. Bohaterów X Sudeckiej Dywizji Piechoty i ul. Witolda  
w Rzeszowie  (druk nr LV/2/2013). 

 
9. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 222/8/2011 Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 114/22/2005 w rejonie Al. Prof.  
A. Krzyżanowskiego i ul. J. Paderewskiego w Rzeszowie (druk nr LV/18/2013). 

 
10. Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji zadania  

pn.: „Opracowanie Programu Działań Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 
Rzeszowskiego Obszaru Funkcjonalnego” (druk nr LV/16/2013). 

 
11. Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu  

pn.: „Opracowanie dokumentów strategicznych dla Rzeszowskiego Obszaru 
Funkcjonalnego” dofinansowanego z Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2007-
2013 (druk nr LV/17/2013). 

 
12. Informacja Prezydenta o: 

 
a) stanie wdrażania programu „Rzeszowska Karta Rodziny 3+”; 

b) stanie współpracy z Urzędem Marszałkowskim Województwa Podkarpackiego  

i zaawansowania projektu powstania w Rzeszowie „Interaktywnego Centrum 

Edukacji Naukowo- Technologicznej”; 
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c) możliwościach „odblokowania” części przystanków komunikacji miejskiej na rzecz 

przewoźników celem umożliwienia mieszkańcom dojazdu do miejsc pracy  

w strefach ekonomicznych. 

 
13. Uchwała w sprawie zasad najmu gminnych lokali użytkowych (druk nr LV/5/2013). 
 
14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 

położonej w Rzeszowie (druk nr LV/3/2013). 
 

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy  
ul. Lubelskiej w Rzeszowie (druk nr LV/4/2013). 

 
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 

położonej w Rzeszowie (druk nr LV/12/2013). 
 

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych w budynku przy 
ulicy Dominikańskiej 1 i na udzielenie bonifikaty. 

 
18. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Łukasiewicza  

w Rzeszowie (druk nr LV/8/2013). 
 
19. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Pleśniarowicza 

w Rzeszowie (druk nr LV/10/2013). 
 
20. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Południowej  

w Rzeszowie (druk nr LV/11/2013). 
 

21. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie (druk  
nr LV/13/2013). 

 
22. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej przy 

ul. Paderewskiego w Rzeszowie na czas nieoznaczony (druk nr LV/14/2013). 
 
23. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Pułaskiego (druk 

nr LV/19/2013). 
 
24. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Cienistej (druk 

nr LV/20/2013). 
 

25. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej przy 
Al. Armii Krajowej w Rzeszowie na czas nieoznaczony (druk nr LV/21/2013). 

 
26. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej przy 

ul. Z. Nałkowskiej w Rzeszowie na czas nieoznaczony (druk nr LV/22/2013). 
 
27. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie przy  

ul. Lwowskiej i Cienistej (druk nr LV/24/2013). 
 

28. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej w Rzeszowie przy  
ul. Pelargonii (druk nr LV/25/2013). 
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29. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (druk nr LV/6/2013). 

 
30. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (druk nr LV/7/2013). 
 
31. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (druk nr LV/9/2013). 

 
32. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i odstąpienie  

od przetargowego trybu zawarcia umowy. 
 

33. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości i ustanowienia 
służebności gruntowej na nabytych nieruchomościach. 

 
34. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia zasad 

usytuowania na terenie Miasta Rzeszowa miejsc sprzedaży napojów alkoholowych 
przeznaczonych do spożycia w miejscach i poza miejscem sprzedaży (druk  
nr LV/15/2013). 

 
35. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego  

Nr 33 w Rzeszowie. 
 

36. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia regulaminu 
określającego wysokość i warunki przyznawania nauczycielom dodatków do 
wynagrodzenia, sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe  
i godziny doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania niektórych innych 
składników wynagrodzenia oraz nagród.  

 
37 a. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół 
Spożywczych w Rzeszowie. 
 
37 b. Uchwała w sprawie realizacji projektów w ramach projektu systemowego pn. „Staże  
i praktyki zagraniczne dla osób kształcących się i szkolących zawodowo”, realizowanego 
przez Fundację Systemu Edukacji w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego – 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na zasadach Programu Leonardo da Vinci będącego 
częścią Programu „Uczenie się przez całe życie”.  
 
37 c. Uchwała w sprawie realizacji projektów w ramach Programu „Uczenie się przez całe 
życie” Leonardo da Vinci. 
 
37 c. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi.  
 
37. Interpelacje i zapytania. 
 
38. Wolne wnioski i sprawy różne.  
 

 

Przystąpiono do realizacji uzupełnionego porządku obrad. 
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Ad 1. i Ad 2. 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zaproponował, aby punkty  

1 i 2 porządku obrad omówić razem, ze względu na obszerną ilość dokumentów i wspólność 

materiałów. Wskazał kolejność referowania: Pan Tadeusz Ferenc Prezydent Miasta 

Rzeszowa, Zastępcy Prezydenta Miasta Rzeszowa, następnie Pani Janina Filipek Skarbnik 

Miasta Rzeszowa, opinie Komisji Ekonomiczno-Budżetowej oraz Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Rzeszowa. 

 

Wobec braku sprzeciwu, przystąpiono do realizacji obrad. 

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – przedstawił sprawozdanie  

z wykonania budżetu Miasta Rzeszowa za rok 2012 (sprawozdanie, wraz z załącznikami, 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu). Poprosił o jego przyjęcie i udzielenie absolutorium. 

 

Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił informację  

o stanie majątkowym Miasta Rzeszowa (informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła sprawozdanie finansowe 

Miasta Rzeszowa za 2012 rok (sprawozdanie, wraz z załącznikami, stanowi załącznik nr 7 

do protokołu). Następnie przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej (opinia 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 

 

Pan Stanisław Ząbek – Przewodniczący Komisji Ekonomiczno-Budżetowej – przedstawił 

opinię Komisji Ekonomiczno-Budżetowej co do rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Miasta za 2012 r. (opinia stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu). 

 

Pan Jacek Kiczek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – przedstawił opinię Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Rzeszowa z dnia 3 czerwca 2013 r. do sprawozdania z wykonania 

budżetu Miasta Rzeszowa za 2012 rok. Następnie przedstawił uchwałę Komisji Rewizyjnej 

Rady Miasta Rzeszowa z dnia 3 czerwca 2013 r. w sprawie wniosku o udzielenie 

Prezydentowi Miasta Rzeszowa absolutorium za 2012 rok (opinia, wraz z uchwałą Komisji 

Rewizyjnej, stanowią załącznik nr 10 do protokołu). Na podstawie tych dokumentów 

przedstawił wniosek o przyjęcie sprawozdania i udzielenie absolutorium Prezydentowi 

Miasta Rzeszowa za 2012 r. 

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – przedstawił uchwałę  

Nr IV/43/2012 z dnia 11 czerwca 2012 roku Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Rzeszowa o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Rzeszowa. Następnie 

przedstawił uzasadnienie do ww. uchwały (uchwała, wraz z uzasadnieniem, stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu). 
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Radny Pan Jacek Kiczek – zabierając głos w dyskusji powiedział, że po analizie sprawozdań 

uważa, iż bardzo niepokojący jest poziom wskaźnika płynności finansowej i jest on na 

granicy ryzyka.  

  

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – wyjaśniła, że pogorszenie wskaźnika 

płynności finansowej miało bezpośredni związek z zakupem autobusów (za ponad 20 mln 

zł) pod koniec ubiegłego roku. Dodała, iż faktura została wystawiona pod koniec ubiegłego 

roku, ale termin płatności był w styczniu br. Kończąc wypowiedź powiedziała,  

że w związku z powyższym Miasto nie traci płynności finansowej, a wskaźnik jest na 

bezpiecznym poziomie.  

 

Radny Pan Jerzy Cypryś – zabierając głos w dyskusji powiedział: „Debatujemy dzisiaj nad 

udzieleniem absolutorium dla Prezydenta, przedstawione zostały nam różnego rodzaju sprawozdania, 

wskaźniki i opinie dlatego zastanawiamy się, jaki to był budżet i jak został on zrealizowany. Może 

warto by się było zastanowić czy przyszłej sesji absolutoryjnej nie przeprowadzić w Urzędzie Pracy, 

bądź na lotnisku i wtedy byśmy zobaczyliśmy jak społeczność naszego miasta odbiera wydane 

publiczne pieniądze i czy zostały one dobrze zainwestowane? Przy dyskusji nad absolutorium 

nasuwają się podstawowe pytania: jaki to był budżet, czyj to był budżet i jak został on zrealizowany? 

Jeżeli chodzi o pytanie pierwsze to był budżet Pana Prezydenta, budżet oparty o pewne jego pomysły, 

budżet zamknięty na szereg propozycji i wniosków Rad Osiedli i na wszystkie wnioski ze strony 

opozycji. I tu nasuwa się pytanie, czy ten miliard wydany przez Pana Prezydenta nie można było 

zainwestować lepiej? Był on proestetyczny, propijarowski, ale czy proinwestycyjny? To jest kolejne 

istotne pytanie, bo jako radni opozycyjni zastanawiamy się czy z równym zaangażowaniem szły 

inwestycje drogowe z inwestycjami przemysłowymi i np. powstawaniem nowych zakładów pracy. 

Ponadto, niedługo absolwenci szkół wyższych dostaną dyplomy i cóż im zaoferujemy? Biorąc pod 

uwagę powyższe, radni z Klubu Prawa i Sprawiedliwości będą głosowali przeciwko udzieleniu 

absolutorium. Równocześnie zauważamy wiele niepokojących sygnałów np. niewykonanie szeregu 

zadań. Budżet był nieustannie nowelizowany i poprawiany. Chciałbym przypomnieć, że w grudniu 

2011 r. uchwalony budżet był bardzo optymistyczny jeśli chodzi o dochody i wydatki, a pod koniec 

roku 2012 r. okazało się, że spadek był znaczący. Nastąpił ciąg ustawicznych przesunięć i opóźnień 

dlatego z niepokojem patrzę na nową perspektywę finansową. Jeżeli nie potrafiliśmy sobie poradzić  

i często musieliśmy rezygnować z określonych inwestycji, to czy miasto Rzeszów podoła pewnym 

zadaniom, które będzie przynosił nowy okres programowania, kiedy zintegrowane inwestycje 

terytorialne będą jednym z priorytetów? W związku z powyższym, czyli szeregiem opóźnień  

i przesunięć inwestycji radni Klubu PiS będą głosowali przeciwko udzieleniu absolutorium”.      

 

Pan Konrad Fijołek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zabierając głos  

w dyskusji powiedział: „Uważam, że opozycja argumentów nie ma. Bezrobocie w Rzeszowie jest 

najniższe w województwie, oscyluje na granicy 8% więc nie jest katastrofalne. Powinniśmy się 

skupiać na tym jak zwiększać nakłady inwestycyjne, które i tak co roku są coraz wyższe,  

a w przedstawionych nam zestawieniach widać wyraźnie czterokrotny wzrost. Dodatkowo, myślę,  

że trzeba pomyśleć o nowej perspektywie finansowej, o tym jak zostanie ona zaprogramowana i jakie 

będą cele tej perspektywy. Na dzień dzisiejszy trzeba złożyć gratulacje Panu Prezydentowi  

i wszystkim współpracownikom, bo to był znakomity budżet w porównaniu z tym, co działo się  

w innych miastach w związku ze spowolnieniem gospodarczym. Wiele miast ma przekroczony 60% 
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wskaźnik zadłużenia, a Rzeszów pokazał, że zaprogramowany przez ostatnie lata jego rozwój był 

rozwojem zdrowym, bowiem obronił się przed tymi wszystkimi negatywnymi wskaźnikami. Możemy 

również mówić o zwiększonej nadwyżce budżetowej, co się praktycznie w innych miastach nie zdarza. 

Możemy również spokojnie mówić o przyszłości i o tym, że mamy i będziemy mieć pieniądze na nową 

perspektywę i za to zdecydowanie Panu Prezydentowi należy się absolutorium”. 

 

Radny Pan Czesław Chlebek – zabierając głos w dyskusji powiedział: „Padło dzisiaj pytanie 

czyj to był budżet? Oczywiście nie jest to budżet Pana Prezydenta tylko mieszkańców Miasta. Jego 

realizacja na pewno nie była łatwa, pękła bariera miliarda złotych, pieniądze musiały być bardzo 

mądrze rozdysponowane. Było bardzo dużo nowych inwestycji, które były ustalane na spotkaniach 

Prezydenta z mieszkańcami i Radami Osiedli, a także z radnymi, którzy składali wnioski budżetowe. 

Nie znam osiedla, na którym nie byłoby nowej, znaczącej inwestycji, czy to w kulturze czy w sporcie, 

czy związanej z infrastrukturą. Myślę, że realizacja budżetu powiodła się doskonale, a nie jest to 

łatwe, ponieważ inżynieria finansowa nie jest łatwą rzeczą. Dlatego też za realizację budżetu Panu 

Prezydentowi i współpracownikom należy się pochwała i Klub Rozwój Rzeszowa będzie głosował za 

udzieleniem absolutorium”.  

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – powiedział: „Klub Platformy 

Obywatelskiej też będzie głosował za udzieleniem absolutorium Prezydentowi zarówno dlatego,  

że trudno jest nie zrealizować budżetu, który jest co miesiąc zmieniany i ta konstrukcja idei 

absolutorium zawarta w ustawie o samorządzie gminnym powoduje, że ta dyskusja czysto finansowa 

jest moim zdaniem pozbawiona sensu. Są projekty ustaw, które przewidują ocenę polityczno- 

merytoryczną. Dlatego również będziemy głosować „za”, ponieważ budżet został przez nas uchwalony 

i dobrze zrealizowany”.  

 

 

Radny Pan Robert Kultys – krytycznie odniósł się do wypowiedzi pana Konrada Fijołka 

odnośnie kwestii dotyczącej bezrobocia. Powiedział: „Faktycznie bezcelowe jest rozmawianie na 

temat czy rachunki na pewno zostały dobrze wykonanie, jednak uważam, że dobrze, że niektórzy 

radni, w tym Pan Konrad Fijołek wykroczyli poza kwestie tylko i wyłącznie finansowe i uważam, że 

realizację budżetu należy analizować w szerszym kontekście. Trudno też zrzucić winę negatywnych 

zjawisk w Rzeszowie na spowolnienie gospodarcze. Cały czas teraz słyszymy, że przekroczyliśmy 

miliard i należy się z tego cieszyć. Ja też się cieszę, że nasz budżet rośnie, ale nie możemy na tym 

poprzestawać. Podobnie z różnymi nagrodami np. za dobrze oświetlony rynek, najpiękniej wydaną 

broszurkę. To są ciekawostki życiowe, ale nie są to rzeczy, które świadczą o życiu mieszkańców i nie są 

to rzeczy, które mieszkańców przekonują, że żyje im się dobrze. Przekona ich to, jeżeli będą mieli dobrą 

pracę, jeżeli będą mogli dobrze jeździć po Rzeszowie, nie stać w korkach i mieć dobrze zapewnione 

usługi ze strony miasta. Tutaj chciałbym się zatrzymać na kilku zjawiskach, jakie w naszym mieście 

występują: pierwszym z nich są inwestycje, które w Radzie omawiane są od co najmniej 11 lat. 

Chwalimy się łącznikiem z autostradą. W tym roku będziemy mogli się chwalić budową mostu na 

Wisłoku, tylko ja się zastanawiam czy przez 11 lat ciągle chwalić się tym samym, to czy to jest 

wystarczające? Ja się cieszę, że łącznik powstał, cieszę się, że most po latach wreszcie będzie 

budowany, ale bardziej bym się cieszył jakby to w jakiejś kolejności było realizowane dynamicznie i co 

roku lub co dwa lata przybywała by nam jakaś nowa strategiczna inwestycja. Dlatego też mnie 

realizacja budżetu nie zadawala, bo w inwestycjach jesteśmy zapóźnieni i kilka lat temu powinniśmy 
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się chwalić łącznikiem, a most powinien być już skończony. Teraz powinniśmy już planować budowę 

wiaduktu nad torami z ul. Hoffmanowej na ul. Wyspiańskiego, powinniśmy już mieć wybudowany 

most na przedłużeniu Al. Rejtana. Te rzeczy pokazałyby, że Miasto posuwa się do przodu. Rok temu 

chwaliliśmy się kładką, jest to ciekawe zjawisko, ale bardzo kosztowne i właściwie niewiele rozwiązuje, 

bo jest to tylko przejście dla pieszych, a tak obciążonych przejść w Rzeszowie jest co najmniej 

kilkanaście. Drugie zjawisko to tzw. wynagrodzenia. Nie jest to kwestia inflacji, czy podwyżek, tylko 

rzeczywisty olbrzymi wzrost działu wynagrodzeń. Nasze miasto ogromnie rozbudowuje biurokrację co 

w żadnym układzie ekonomicznym nie jest zjawiskiem korzystnym. W naszym Urzędzie niewątpliwie 

pracuje bardzo dużo doświadczonych i kompetentnych pracowników, ale faktem jest, że zatrudniamy 

coraz więcej pracowników. Oczywiście ktoś powie, że dzięki temu są miejsca pracy, ale badając 

charakterystykę rozwoju metropolii, a mamy aspiracje, żeby być centrum metropolitarnym,  

to uważam, że metropolie rozwijają się dzięki firmom. U nas zostało to odwrócone, bo poza Urzędem 

trudno jest wskazać wiele firm które budują dynamikę naszego miasta. Patrząc na realizację budżetu 

w tych kategoriach to ocena przestaje być już taka różowa. Jeśli Miasto ma się rozwijać, to musi mieć 

więcej aspiracji, planów niż tylko prawidłowo obliczony budżet, kolejne przyłączanie nowych terenów 

i zwiększenie zatrudnienia w Urzędzie Miasta. Strefa ekonomiczna bardzo słabo się rozwija,  

a niektórzy inwestorzy wychodzą poza Rzeszów”.  

 

Pan Konrad Fijołek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa –  w trybie ad vocem do 
Radnego Kultysa, sprostował wypowiedź odnośnie bezrobocia: „W Rzeszowie 
zarejestrowanych jest 9,5 tys. osób bezrobotnych z czego 3,5 tys. poszukuje aktywnie pracy. Jest to 
mimo wszystko wskaźnik rozwoju. Odnośnie mostu: powinniśmy go kończyć tylko nie wspomina Pan 
z jakich środków mamy to zrobić. Robimy go teraz, bo pojawiają się zewnętrzne środki. I to jest 
racjonalne gospodarowanie miastem i racjonalne gospodarowanie i wykorzystywanie środków 
własnych jak i zewnętrznych”. 
 
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – zdecydowanie, wyraził że chce, aby 

urzędnicy dobrze zarabiali. Podkreślił również, że pragnie współpracować z fachowcami. 

Odnosząc się do kwestii miejsc pracy, powiedział: „Na dzień dzisiejszy, codziennie wjeżdża do 

Rzeszowa ok. 60 tyś. samochodów, kolejne 100 tys. ludzi przyjeżdża koleją i autobusami. Tu znajdują 

pracę, uczą się lub leczą. Patrząc na to z perspektywy kierowców, którzy rano, ok. godz. 8 także chcą 

dojechać do pracy, widzimy co się dzieje na trasie. Media co chwilę informują o korkach, więc miejsca 

pracy są.  

Jeśli chodzi o kwestię lokowania firm na obrzeżach miasta - taka jest polityka. Trzeba wybierać dla nich 

miejsca poza terenem miasta. Oczywiście mamy już strefę ekonomiczną. W tym roku będzie budowany 

kolejny zakład. Można powiedzieć, że główne dochody, wynikające z tej polityki, ma Gmina 

Trzebownisko. Jej budżet wynosi 60 mln zł. Są to jednak dochody głównie z tytułu podatku od 

nieruchomości. Natomiast ludzie, którzy tam pracują to głównie mieszkańcy Rzeszowa. Pieniądze  

z PIT i CIT zasilają budżet Rzeszowa. Taka jest moja polityka.” 

 

Radny Pan Wiesław Buż – zabierając głos w dyskusji powiedział: „Pan Konrad Fijołek 

przekazał radnym główne tezy w imieniu naszego klubu. Nie mogę jednak przemilczeć jednego  

z faktów, że ktoś neguje to, że miasto otrzymuje nagrody, że ma dobre wyniki w rankingach, że jest 

świetnie podsumowane za granicą i w Polsce. To świadczy o naszym mieście, o jego kierownictwie, 

sądzę też, że o Radzie Miasta. Także trudno się zgodzić z tym, że przy okazji oceniania wykonania 

budżetu za rok 2012 niektórzy wychodzą w przyszłość tak daleką i tak na dzień dzisiejszy 
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niewidoczną. My bardzo dokładnie analizowaliśmy budżet i nie mamy uwag, co do jego wykonania. 

Po wysłuchaniu wszystkich sprawozdań nie można wątpić i wysyłać negatywnego sygnału, że dzieje 

się coś złego. Przyjmując tak szybko budżet na rok 2013 pokazaliśmy, że idziemy do przodu. Był to 

kolejny wzrost i planowanie kolejnych, nowych inicjatyw. To, że budżet jest zmieniany  

i nowelizowany, że zmieniają się priorytety, jest to naturalna kolej rzeczy. Odnośnie miejsc pracy  

i bezrobocia chcę powiedzieć, że na koniec 2012 r. Rzeszów miał jedno z najniższych notowań jeśli 

chodzi o bezrobocie. Ale proszę również zauważyć, jak zmienia się polityka gospodarcza w kraju i jaka 

sytuacja ekonomiczna następuje. Chodzi mi głównie o wzrost PKB. Mimo tych wszystkich kłopotów 

miasto uzyskuje wzorowe wskaźniki. Stąd nasz wniosek o udzieleniu absolutorium”.  

 

Radny Pan Jacek Kiczek – zabierając głos w dyskusji odniósł się pozytywnie co do budżetu, 

ale stwierdził, że dyskusja, którą rozpoczął Radny Pan Robert Kultys jest bardzo zasadna  

i chociaż nie mieści się ona w tematyce obecnego spotkania powinna być kontynuowana. 

Powiedział: „Chciałbym przywołać wątek poruszony przez Pana Kultysa, który jest bardzo rzadko 

podejmowany w dyskusji, a mianowicie ujęcie miasta w makroekonomii Polski, w możliwości 

inwestowania firm nie tylko dla miasta. Rzeczywiście jest tak, że głównym inwestorem na rynku 

budowlanym na terenie miasta jest samorząd. Z jednej strony to korzystne, bo pokazuje, że samorząd 

pracuje, ale z drugiej strony jest to kwestia rozruchu ekonomicznego miasta i okolic. Rynek budowlany 

firm podkarpackich można przyrównać, w obecnym roku, do totalnej zapaści. Większość z tych firm 

reprezentują najczęściej ludzie, którzy pracują poza granicami naszego miasta, województwa czy 

nawet państwa. Problem z makroekonomią w Rzeszowie jest. Wystarczy zobaczyć ile kamienic jest 

obecnie do wynajęcia, które jeszcze nie tak dawno były wykorzystywane do celów komercyjnych. Nie 

jest to do końca problem samego miasta, ponieważ niewiele można tu zrobić. Przyczyny są zapewne 

głębsze. Jest to problem podatków uchwalanych przez radę miasta, ale też podatków centralnych. 

Dlaczego tak wiele młodych, zdolnych ludzi wyjeżdża z Rzeszowa? Kończą oni studia, mamy przecież 

ok. 60 tys. studentów, ale po uzyskaniu dyplomu wolą opuścić miasto, bo nie mogą znaleźć pracy 

zgodnej z ich wykształceniem. Wybierają Kraków, Warszawę czy miasta poza granicami państwa.”  

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – na potwierdzenie, że rynek budowlany 

w Rzeszowie rośnie przytoczył fakt jakim jest ciągły rozwój i zasiedlanie terenów na 

obrzeżach miasta – Wilkowyi, Przybyszówki, Zwięczycy. Zauważył, że: „80% napływających 

ludzi to osoby z zewnątrz. Ciekawa jest natomiast sytuacja w zakresie wykonywania robót 

budowlanych. Większość firm jest zagranicznych. Ich obecność w Rzeszowie jest więc argumentem za 

tym, że runek budowlany się rozwija. Osoby zza granicy są jedynie bardziej widoczne. Odnośnie tego 

co mówił Radny Pan Jacek Kiczek chciałbym zauważyć, że lokale do wynajęcia nie są przejawem 

zapaści. Stało się tak, bo powstały piękne lokale m.in. galerie. To, że jedne są puste nie przeszkadza 

temu, że powstaje dużo nowych.” 

 

Pan Waldemar Szumny – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – w odniesieniu do 

przedmówcy sprostował: „Nie chodzi o same zmiany, bo są one konieczne. Bardziej chodzi o skale 

tych zmian. Wczoraj na Komisji Ekonomiczno – Budżetowej, podczas analizy wykonania budżetu, 

zwracaliśmy również uwagę na to jak planowane były dochody podczas przyjmowania budżetu i jak 

po roku, po zmianach wyglądały te kwoty. To jest ponad 64 mln zł zmniejszeń jeśli chodzi o dochody 

majątkowe i ponad 83 mln zmniejszeń jeśli chodzi o wydatki majątkowe. Przyjmując budżet  

w grudniu 2011 r. zakładaliśmy pewne kwoty i potem, z różnych przyczyn, one znacząco się zmieniły. 
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Jedna z tych przyczyn, o której mówiła Pani Skarbnik, jest faktycznie obiektywna –  

my w grudniu nie mamy wiedzy o wielu wskaźnikach, które dotyczą danego roku. Często posiłkujemy 

się liczbami z września, a przecież jest jeszcze kilka miesięcy do końca roku. Przypuszczam, że może  

w konsekwencji należałoby rozważyć przyjmowanie budżetu nie w grudniu, lecz później. Jeśli chodzi  

o dochody, to tak jak wspominaliśmy wczoraj na komisji, na wiele pozycji nie mamy wpływu. 

Chciałabym tylko zapytać: z czego wynika tak znaczące zmniejszenie dochodów z wykorzystaniem 

środków europejskich? Wymieniłbym tutaj m.in. dział transportu i łączności – wykorzystanie 2%, 

dział informatyki – wykorzystanie 22%, dział administracji publicznej – 48%. Gdyby szukać 

pozytywów w wydatkach, podałbym wspomnianą edukację. Jeżeli mamy w poszczególnych działach 

oświaty realizację w 97%, to należy się tutaj pewien szacunek i uznanie dla służb merytorycznych 

Wydziału Edukacji oraz Komisji Edukacji Rady Miasta Rzeszowa. Chciałbym przejść jeszcze do 

przykładów, które konkretnie pokazują niekonsekwencję naszych wcześniejszych decyzji czy działań. 

Budowa ronda na Słocinie w ubiegłym roku wyniosła ponad 260 tys. zł chociaż wielokrotnie była 

dyskusja, że na razie tego ronda nie będzie. Odnośnie budownictwa komunalnego, chciałabym 

przytoczyć przykład budynku komunalnego, który ma powstać ostatecznie przy ulicy Granicznej  

i Zielonej. Podajecie państwo, że pierwszą lokalizację wyznaczono przy ulicy Spacerowej, ale ze 

względu na protesty została ona zmieniona. Na osiedlu Drabinianka także były protesty, więc może 

warto wsłuchać się w głos mieszkańców i jeszcze raz się zastanowić nad lokalizacją?”.  

 

 Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – w trybie ad vocem do 

Wiceprzewodniczącego Waldemara Szumnego odpowiedział: „Rondo przy ulicy Słocińskiej, 

Rocha, Powstańców Wielkopolskich i Wieniawskiego było w planach, ale mieszkańcy zdecydowali,  

że wolą sygnalizację świetlną. Spotkania odbyły się w szkole i rodzice uznali, że bezpieczniej będzie 

przechodzić na światłach. Jeżeli chodzi o dom komunalny przy ul. Spacerowej, próbowaliśmy, ale nie 

udało się nam rozszerzyć tej ulicy, dlatego też podjęta została decyzja o innej lokalizacji domu 

komunalnego. Wąska ulica Spacerowa od ulicy Robotniczej i praktycznie brak możliwości, żeby 

wyminęły się dwa samochody - stąd takie decyzje”.  

 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – odnosząc się do wypowiedzi 

Wiceprzewodniczącego Waldemara Szumnego powiedziała: „Rzeczywiście przesunięcia były 

duże w stosunku do pierwotnego budżetu, ale były one zapowiadane już na etapie konstrukcji budżetu. 

Jeśli przypomnicie sobie Państwo rok 2011, wówczas przy dużym projekcie na 400 mln zł 

bazowaliśmy na wniosku, ponieważ umowa nie była jeszcze podpisana. W związku z tym, nie 

mogliśmy inaczej zaplanować niż to, co zostało złożone we wniosku. Dopiero po podpisaniu umowy 

mogliśmy zaaneksować harmonogram i mogliśmy ułożyć budżet w miarę realnie. Ponadto, 

nowoczesne technologie to drugi projekt, który także przesunął się w czasie. Trzecim takim projektem 

była sieć szerokopasmowa. To są trzy najistotniejsze projekty założone na etapie planowania budżetu”.  

 

Radny Pan Robert Kultys – nawiązując do swojej poprzedniej wypowiedzi, dodał: „Posłużę 

się przykładem w odniesieniu do spraw firm. Cytując Pana Prezydenta, wygrywają firmy zagraniczne 

takie, jak Strabag, a tak naprawdę pracują w nich ludzie z Rzeszowa. Dzieje się tak dlatego, bo firmy 

rzeszowskie są za słabe. Według mnie, ma w tym udział także samorząd. Nie twierdzę, że jest on 

jedynym powodem, gdyż problem jest szerszy, na skalę ogólnopolską, a rozwiązania niezbędne są na 

szczeblu państwowym. Mamy jednak swój udział w tym zjawisku. Cieszymy się, że jesteśmy dużym 

samorządem, że wydajemy dużo pieniędzy, ale nie zauważamy, że jest to satysfakcja na krótką chwilę. 
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Nie widzimy, że inni pracodawcy są bardzo słabi w Rzeszowie. Jesteśmy ważnym graczem na rynku 

ekonomicznym Rzeszowa. Nie możemy nie zauważać tego, że rynek jest słaby, skupiając się tylko na 

tym, że my mamy wysoką pozycję. Każda instytucja lepiej wyda pieniądze niż jakakolwiek instytucja 

państwowa”.   

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – w trybie ad vocem do 

przedmówcy powiedział: „Ja nie wiem jak moglibyśmy wpływać na to, żeby rzeszowskie i nie tylko 

firmy budowlane były silne. Zgadzam się jednak z diagnozą. Firmy rzeszowskie na terenie Rzeszowa, 

firmy polskie na terenie Polski przegrywają z firmami zagranicznymi, bo są za słabe. Słabość ta 

przejawia się przede wszystkim w tym, że one podejmują kontrakty na granicy ryzyka i swoich 

możliwości finansowych. W razie jakichkolwiek perturbacji, tracą płynność finansową i upadają. 

Jednak moim zdaniem, mam na to potwierdzenie ze szczebla centralnego, wina leży w menedżmencie 

tych firm, bo właściciele i menedżerowie nie są skłonni do zawierania porozumień z innymi, także 

słabymi firmami, żeby wspólnie złożyć ofertę, która będzie miała rezerwę finansową na wypadek 

nieszczęść. I tak widzimy, że np. Resbex zgłosił upadłość. Podjął się inwestycji na granicy swojej 

wytrzymałości. Jest to jednak tematyka na dyskusję w innych okolicznościach”.  

 

Radny Pan Kazimierz Myrda – zabierając głos w dyskusji powiedział: „Bardzo dobrze,  

że mamy tak wysoki budżet, mamy dzisiaj o czym dyskutować, ale chciałabym przytoczyć dwa 

przykłady, które zostały pominięte. W ostatnich 10 latach miasto zainwestowało ponad miliard zł. 

Niedawno odbyła się prezentacja tych wydatków. To się przełożyło jednak na dzisiejszy budżet. 

Chciałem jednak podkreślić, że w tym czasie, firmy prywatne zainwestowały ponad 10 razy więcej. To 

odnośnie dyskusji czy w Rzeszowie jest klimat do inwestowania czy go nie ma. On jest dzięki 

Prezydentowi, urzędnikom oraz Radzie Miasta. W związku z tym, że są warunki sprzyjające,  

że miasto się rozwija dzisiaj mamy tak wysoki budżet. Na pewno dzieje się tak, że wiele inwestycji 

strategicznych nie jest realizowanych, bo nie da się zrobić tego wszystkiego w jednym czasie. Chciałem 

jeszcze wskazać na to, że Rzeszów rozwija się równomiernie. Z uwagi na tereny, które zostały 

przyłączone do miasta, wszystkie obiecane inwestycje strategiczne są realizowane. Nie ma już 

podziału na tereny biedniejsze i bogatsze. W moim środowisku jest wiele osób z zewnątrz, które do 

Rzeszowa przybyły i inwestują w tutejsze tereny”.  

 

Radny Pan Waldemar Wywrocki – zabierając głos w dyskusji powiedział: „To właśnie takie 

inwestycje są potrzebne. Ludzie o to proszą i gdyby nie Pan Prezydent Ferenc to nie mielibyśmy tego, 

co mamy. Na wszystkich osiedlach wiele się dzieje i ja w imieniu mieszkańców Osiedli Staroniwa, 

Kmity i Dąbrowskiego chciałbym za to podziękować”.  

 

Radny Pan Antoni Kopaczewski – zabierając głos w dyskusji powiedział: „Wielokrotnie 

podkreślałem, że jako Rada Miasta mamy obowiązek kreślić pewną perspektywiczną wizję, nawet 

pozostając w sferze ekonomicznej, finansowej. Jak się sytuujemy teraz? Jakie są relacje z państwem? 

Jakie mam gwarancje w razie kryzysu? Wtedy, zamiast budżetu, staną problemy rzeczywiste. Myślę, 

że jesteśmy takim ciałem, że powinno ono prezentować społeczeństwu perspektywę. Pewna mentalność 

jest także zgubna dla nas – Polaków i dla naszego kraju. Kiedy zaczęła się transformacja naszego 

ustroju gminy Pan Prezydent Janowski oddawał 30 mln na oświatę, 40 mln na służbę zdrowia, 

mówiąc, że jesteśmy jedną ojczyzną i nie rozumiejąc, że tu, w tej materii po tylu latach powinny być 

wyraźnie określone kompetencje gmin w stanowieniu prawa i gospodarowaniu finansami. Rzeszów 
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nie jest samotną wyspą. W trakcie tego kształtowania życia mieszkańców czy budżetu trzeba odnieść 

to do sytuacji innych miejsc. Trzeba to skonfrontować. Są takie sprawy, które rzeczywiście  

w perspektywie mówią społeczeństwu na co możemy liczyć. Mówiło się, że Polska jest zieloną wyspą,  

a zadłużenie rośnie. Więc ja, jako nie-ekonomista, stawiam sobie pytanie, gdzie tu jest logika?  

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – powiedział: „Zgadzam się ze 

sformułowaniem, że Rzeszów jest w szczęśliwej sytuacji. Dobrze się rozwija, stanowi regionalne 

centrum. Jeśli ktoś narzeka, że dużo zdolnych ludzi stąd wyjeżdża to można też zapytać, dlaczego tak 

dużo zdolnych, młodych ludzi przyjeżdża z powiatów województwa Podkarpackiego i zostaje tu, a nie 

wraca do siebie? To proces, który jest powszechny. Możemy się cieszyć z tego, o czym mówił także Pan 

Prezydent, że dużo ludzi, którzy tu studiowali, zostaje. Zakładają swoje biznesy, podejmują 

zatrudnienie i dzięki temu miasto rośnie. Chciałbym jeszcze zwrócić się do Pani Skarbnik.  

Ze sprawozdania Pana Prezydenta wynikało, że w tych 220 mln zł przeznaczonych na inwestycje jest 

tylko 9 mln środków własnych. Oznaczałoby to, że jeśli się skończą pieniądze Unijne i ograniczaniu 

ulegną nasze możliwości zadłużania się, to my te stałe wydatki bieżące mamy tak wysokie, że nie 

będziemy w stanie w ogóle inwestować. Czy jest to możliwe?” 

 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – odpowiedziała: „Sytuacja finansowa jest 

złożona i wieloraka. Najważniejsza jest nadwyżka operacyjna, o której wielokrotnie Państwu 

mówiłam. To różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi i stanowi ona o sile miasta. 

Dodam tylko, że w wydatkach bieżących już znajduje się obsługa długu. Jeżeli dochody bieżące 

pozwalają nam na bieżące funkcjonowanie miasta, na obsługę zadłużenia i zostają nam jeszcze 

pieniądze, to jest dobrze. W naszym przypadku zostało 21 mln zł. Jest to zatem kwota, która później 

jest przeznaczana albo na inwestycje, albo na rozchody, bo pozostaje nam jeszcze spłata rat kredytu  

i do tej nadwyżki operacyjnej dodajemy dochody z majątków. Są to: sprzedaż majątku i dotacje unijne. 

Dopiero to wszystko razem mówi o rzeczywistej sytuacji miasta. Natomiast tamte 9 mln, o których 

wspomniał Pan Przewodniczący, było z wyłączeniem subwencji i dotacji, które także są naszym 

dochodem”.  

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – dodał: „Sytuacja w zakresie inwestycji 

jest obecnie taka, że 47,2% to fundusze unijne. Śledzimy i analizujemy 2 razy w tygodniu, jak się 

przedstawia nasza sytuacja finansowa”.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Rzeszowa za 2012 rok została przyjęta  
14 głosami „za”, przy 6 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym.  
 

Uchwała w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Rzeszowa za 2012 rok została 

przyjęta 15 głosami „za”, przy 6 głosach przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się.  

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – podziękował za udzielenie 

absolutorium. Powiedział: „Zdaję sobie sprawę z tego, że nie wszystkie oczekiwania zostały 

spełnione, ale wiele zrobiliśmy wspólnie z Radą i mieszkańcami. Chcemy dalej pracować dla 
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mieszkańców, spełniać ich oczekiwania. Wiem, że Radni również myślą o tym, jak zabezpieczyć swoje 

osiedla i całe miasto. Bardzo dziękuję”.  

 

Ogłoszono 12 minutową przerwę. 

 

 

Ad. 3 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Rzeszowa (projekt uchwały, wraz z załącznikami, stanowi załącznik nr 11 do protokołu).  

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zapytał o zapis w Wieloletniej 

Prognozy Finansowej dotyczący budowy hali widowiskowo- sportowej na Osiedlu 

Zwięczyca. Poprosił o przybliżenie idei budowy ww. hali i przedstawienie informacji, w jaki 

sposób będzie ona koegzystowała z istniejącą już halą na Podpromiu. 

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – odpowiedział, że budowa nowej hali 

jest dopiero na etapie początkowym i planowana jest wstępna koncepcja, a także rozeznanie 

warunków terenowych. Wyjaśnił, że jedna hala widowiskowa jest niewystarczająca dla 

mieszkańców Rzeszowa, stąd koncepcja drugiej. Dodał, że Radni będą sukcesywnie 

informowani o kolejnych etapach inwestycji. 

 

Radny Pan Robert Kultys – zabierając głos w dyskusji powiedział, że należy się zastanowić 

nad dużym kompleksem sportowym, obejmującym nie tylko halę, ale i basen olimpijski czy 

aquapark.   

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Rzeszowa została przyjęta 14 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, 

przy 2 głosach wstrzymujących. 

 

Ad. 4 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2013 r. Następnie przedstawiła 

uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem  

i załącznikami, stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

 

Radny Pan Grzegorz Budzik – w imieniu Klubu SLD zgłosił wniosek o zmianę celu dotacji 

na renowację pomnika Walk Rewolucyjnych, który jest w posiadaniu beneficjenta tej 

pomocy. Wyjaśnił, iż zmiana dotyczy Działu 921- Kultura i Ochrona Dziedzictwa 

Narodowego- dotacje dla przedmiotów niezaliczanych do sektora finansów publicznych. 

 

Radny Pan Jacek Kiczek – zgłosił wniosek przeciwny.  

 



15 

 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – odpowiedziała, że dotacja na ochronę 

zabytków musi być zsynchronizowana z zakresem rzeczowym, który właściciel zamierza 

zrealizować. Wyjaśniła, że musi zostać złożony wniosek na inne zadanie niż to, które w tej 

chwili jest planowane, a na ten moment właściciel nie występował o tego typu dotację 

dlatego też nie można takiej zmienionej dotacji przydzielić.  

 

Radny Pan Marcin Deręgowski –  zapytał, czy beneficjent wystąpił z wnioskiem o zmianę 

celu dotacji? 

 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – odpowiedziała, że taki wniosek nie 

został złożony przez beneficjenta. 

 

Wniosek zgłoszony przez Klub SLD o zamianę celu dotacji z Działu 921- Kultura i Ochrona 

Dziedzictwa Narodowego Wieloletniej Prognozy Finansowej nie uzyskał akceptacji.  

Za przyjęciem wniosku głosowało 3 radnych, 9 było przeciw, 6 wstrzymało się od głosu. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

 

 Uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2013 r.,  

w niezmienionym kształcie, została przyjęta 14 głosami „za”, przy 3 głosach przeciwnych, 

bez głosów wstrzymujących. 

 

Ad. 5 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, iż wniesiono 

sprostowanie w załącznikach 1 i 2 uchwały Nr LIII/1000/2013 z dnia 21 maja 2013 r. 

zmieniającej uchwałę Rady Miasta – w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych  

i dworców. 

Przekazał również radnym zaproszenie na spotkanie gości Europejskiego Stadionu Kultury, 

które odbędzie się 28 czerwca o godz. 19:30 w sali sesyjnej Ratusza. 

Radny Pan Jerzy Cypryś – poinformował, iż Klub Prawa i Sprawiedliwości składa się  

z 8 członków, bez radnej Pani Krystyny Wróblewskiej. 

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, iż do 

zatwierdzenia są dwa protokoły z Sesji Rady Miasta tj. : Protokół Nr L/1/2013 z sesji odbytej 

w dniu 26 marca 2013 r. oraz Protokół Nr LII/1/2013 z nadzwyczajnej sesji odbytej w dniu 

14 maja 2013 r. 

 

Ad. 6 

Nadkomisarz Konrad Wolak – I Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Rzeszowie – 

przedstawił  „Sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Policji w Rzeszowie w 2012 roku” 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 
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Radny Pan Robert Kultys – zapytał jak oceniana jest skuteczność firm ochroniarskich  

i Policji w kontekście powszechnie funkcjonującego zjawiska włamań? 

 

Nadkomisarz Konrad Wolak – I Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Rzeszowie – 

odpowiedział, że nie prowadzi się statystyk odnośnie systemów alarmowych i skuteczności 

reakcji. Dodał, że przeważnie firmy ochroniarskie przyjeżdżają po czasie, za późno.  

 

Radna Pani Marta Niewczas – zwróciła się z prośbą o zabezpieczenie skateparku i parkingu 

przy hali na Podpromiu, gdzie odbywają się nielegalne wyścigi samochodowe.  

 

Nadkomisarz Konrad Wolak – I Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Rzeszowie – 

odpowiedział, że do walki z nielegalnymi wyścigami Policja ma do dyspozycji tylko 

radiowozy, w tym tylko dwa nieoznakowane. Każdy z uczestników wyścigów jest 

wyposażony w szeroko rozbudowany system łączności i po zgłoszeniu patrol przyjeżdża za 

późno. Ponadto uczestnicy wyścigów znajdują sobie nowe miejsca dlatego tak istotne są 

informacje i zgłoszenia, żeby Policja mogła reagować jak najszybciej.  

 

Radny Pan Czesław Chlebek – zapytał czy poprawiło się bezpieczeństwo ruchu drogowego 

po wybudowaniu okrągłej kładki? 

 

Nadkomisarz Konrad Wolak – I Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Rzeszowie – 

odpowiedział, że ideą budowy okrągłej kładki był wzmożony ruch pieszych i jednoznacznie 

można stwierdzić, że wypadków z udziałem pieszych już nie ma. Jedynym minusem było 

kilkudniowe zamieszanie zaraz po zakończeniu inwestycji, gdyż kierujący pojazdami nie 

wiedzieli jak się zachować na wskazanym skrzyżowaniu.  

 

Radny Pan Jacek Kiczek – zapytał jakie są oczekiwania Policji w stosunku do Miasta oraz 

jak statystyka w rzeczywistości oddaje realny stan zagrożenia przestępczością?  

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – odpowiedział, że priorytetowe  

oczekiwania Policji to milion złotych na Komendę Wojewódzką. Przy okazji podziękował 

Panu Komisarzowi za pracę wszystkich policjantów i służbę Miastu oraz bardzo wysoko 

ocenił działania i skuteczność Policji.  

 

Nadkomisarz Konrad Wolak – I Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Rzeszowie – 

odpowiedział, że statystyka nie odzwierciedla rzeczywistości, bo wiele przestępstw nie jest 

zgłaszanych.  

 

Radny Pan Jerzy Cypryś – zapytał jak oceniana jest ilość i skuteczność monitoringu  

w mieście? 

 

Nadkomisarz Konrad Wolak – I Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Rzeszowie – 

odpowiedział, że monitoring jest potrzebny, jednak kamery należy zakładać w sposób 

przemyślany, aby przynosił on efekty. Dodał, że przyszłość monitoringu Rzeszowa 
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rozpatrywana jest na podstawie obecnie wdrażanego programu- „Integralny system transportu 

drogowego”.   

 

Radny Pan Antoni Kopaczewski – zapytał jak zmienił się stosunek obywateli do Policji na 

przestrzeni lat? 

 

Nadkomisarz Konrad Wolak – I Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Rzeszowie – 

odpowiedział, że społeczeństwo obdarzyło Policję zaufaniem (ponad 70%), stało się bardziej 

otwarte i przede wszystkim wyedukowane. 

 

Radny Pan Mirosław Kwaśniak – zwrócił uwagę na to, iż coraz więcej wypadków 

drogowych powodowanych jest przez młodych, niedoświadczonych kierowców w wieku 

18-25 lat. Zapytał, czy fotoradary mają wpływ na zmniejszenie wypadków? 

 

Nadkomisarz Konrad Wolak – I Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Rzeszowie – 

odpowiedział, że każdy mądrze zainstalowany fotoradar - w odpowiednim miejscu – działa 

prewencyjnie.  

 

Radny Pan Antoni Kopaczewski – zwrócił uwagę na problem, jaki stanowią rowerzyści  

na przejściach dla pieszych.  

  

Nadkomisarz Konrad Wolak – I Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Rzeszowie – 

odpowiedział, że zjawisko to jest powszechne. Dodał, że problem ten był wielokrotnie 

poruszany i analizowany z Panem Prezydentem jednak jest on problemem natury 

legislacyjnej i jego rozwiązanie wymagałoby znowelizowania prawa o ruchu drogowym. 

 

Ad. 7 

Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Nr 250/2/2013 w rejonie Hotelu Grand w Rzeszowie. Następnie 

przedstawiła uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz  

z uzasadnieniem i załącznikami graficznymi, stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

 

Radny Pan Jacek Kiczek – poprosił o przypomnienie zapisów umowy pomiędzy 

inwestorem a Miastem dotyczące przeznaczenia tego terenu pod kątem przygotowanego 

projektu uchwały. Dodał, że wcześniejsze ustalenia zakładały budowę parkingu 

podziemnego, ale bez dodatkowego budynku.  

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – przypomniał, że w sierpniu 

2011 roku Rada Miasta podjęła uchwałę o zamianie terenu, gdzie w zamian miasto 

otrzymało od inwestora Pana Cybulskiego teren potrzebny na budowę skateparku. 

Warunkiem tej zamiany była budowa parkingu podziemnego przez Pana Cybulskiego, który 

wówczas powiedział: „Deklaruję podpisanie umowy, w której zostanie zapisane zobowiązanie  

o budowie parkingu. Działka, o której mowa w projekcie uchwały nie jest mi potrzebna na żadne inne 
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cele, niż budowa parkingu. Moim marzeniem jest, aby powstał parking dwu lub trzypoziomowy, 

jednak sytuacja może ulec zmianie. Część zamierzeń będzie uzależniona np. od kryzysu dlatego 

obecnie proponuję budowę parkingu jednopoziomowego. Możliwość zagospodarowania działki jest 

ograniczona. Na poziomie parteru nie jest możliwa praktycznie żadna zabudowa. Aby maksymalnie 

wykorzystać teren logiczne jest, że najkorzystniejszym rozwiązaniem będzie budowa parkingu 

wielopoziomowego. Parking jest niezbędną częścią hotelu. Bez odpowiedniej ilości miejsc postojowych 

obiekt nie będzie prawidłowo funkcjonował. Zaznaczam, że parking będzie wykorzystywany na cele 

związane z obsługą klientów w godzinach pomiędzy 17:00 a 8:00 rano. W ciągu dnia parking będzie 

udostępniony dla mieszkańców. Szacuję, że w ok. osiemdziesięciu procentach parking będzie 

ogólnodostępny, chociaż płatny.” Przypomniał również, że w umowie wówczas postulowanej 

była zamierzona kara na wypadek nie spełnienia wskazanych zobowiązań. Dodał,  

że prawdopodobnie pan Cybulski postanowił jednak zabiegać o to żeby na ww. terenie móc 

coś wybudować. Wyjaśnił, że Rada Miasta nie musi dzisiaj podejmować zaproponowanego 

projektu uchwały. Jeśli jednak Rada zdecyduje podjąć tę uchwałę, to podczas uchwalania 

planu może nie zgodzić się na zabudowę. Jeżeli nie zaszły żadne okoliczności, które 

wpływają na zmianę stanowiska, to Rada powinna być konsekwentna i to przystąpienie 

odrzucić.  

 

Radny Pan Robert Kultys – powiedział, że sprawa jest skomplikowana. Zgodził się  

z Przewodniczącym Andrzejem Decem w kwestii parkingu. Zauważył, że ustawowo można 

przeprojektować plan z konkretnym wskazaniem. Poinformował również, że podczas 

posiedzenia Komisji Gospodarki Przestrzennej Rady Miasta Rzeszowa, członkowie uznali, 

że samo wybudowanie parkingu jest korzystne, jednak teren ten trzeba zagospodarować  

w sposób bardziej dojrzały. Powiedział: „po pierwsze należy odtworzyć zabudowę pierzei przy 

 ul. Dymnickiego. Po drugie przypominam, że założeniem nie było samo wybudowanie parkingu, ale 

celem było schowanie go pod ziemię i zapewnienie na tym terenie użytkowego placu publicznego. Aby 

ludzie tam przychodzili potrzebne są sklepiki, usługi i gastronomia. Stąd pojawił się pomysł projektu, 

który był omawiany na połączonych dwóch komisjach: Gospodarki Przestrzennej i Inwestycji i radni 

mogli się zapoznać z przedstawionym przez inwestora projektem parkingu dwupoziomowego, 

odtworzenia pierzei ul. Dymnickiego i ukształtowania placu wewnętrznego przy jednoczesnej 

częściowej zabudowie ściany galerii z jednej strony. Według mnie to jest przede wszystkim w interesie 

Miasta, żeby taki fragment urbanistyczny stworzyć, dlatego –  abstrahując od tego, że w umowie były 

zapisane wcześniej wspomniane kary – ja bym proponował żeby w tej uchwale, którą dzisiaj będziemy 

podejmować nie wykreślać słów o parkingu tylko dopisać te cele, które stawia sobie inwestor i te, które 

Komisja Gospodarki Przestrzennej uznała za istotne. Podkreślę jeszcze raz, to co najbardziej istotne: 

parking jako zasadnicza część, zabezpieczenie części terenu na plac publiczny, z możliwością 

częściowej zabudowy oraz odtworzenie pierzei ul. Dymnickiego. Dlatego zgłaszam poprawkę i proszę 

żeby pkt. 1 § 3 brzmiał w sposób następujący: Przedmiotem opracowania planu jest ustalenie zasad 

zabudowy i zagospodarowania terenu, a w szczególności przeznaczenie tego terenu pod parking 

podziemny, usługi oraz zabezpieczenie niezbędnej powierzchni terenu pod ogólnodostępny plac 

publiczny.” 

 

Radna Pani Marta Niewczas – zauważyła, że na omawianym terenie potrzebne są 

restauracje, kawiarnie - miejsca gdzie mogliby spotykać się młodzi ludzie.  
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Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – powiedział, że Grand Hotel oraz Hotel 

Bristol są w chwili obecnej wizytówką Miasta. Dodał, że Rada powinna przystać  

na propozycje ludzi, którzy chcą budować nowe obiekty, bo świadczy to o rozwoju Miasta.  

 

Pan Kamil Fok – Współwłaściciel Inwestycji – powiedział: „Jakiś czas temu przedstawiana 

była prezentacja zabudowy pierzei przy ul. Dymnickiego. Chcemy przysporzyć kolejnych atrakcji przy 

Grand Hotelu w postaci parkingu podziemnego, dodatkowej gastronomii – będzie to duży plus dla 

gości, którzy przyjeżdżają do Rzeszowa. Zakładam, że tym budynkiem, o którym dyskutujemy – 

niewątpliwie będzie można się pochwalić dlatego proszę o zrozumienie i pozytywne przegłosowanie”.  

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że na 

posiedzeniu Miejskiej Komisji Urbanistyczno – Architektonicznej architekci negatywnie 

wypowiedzieli się na temat jakiejkolwiek zabudowy w omawianym miejscu.  

 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem zgłoszonym przez Radnego Pana Roberta 

Kultysa. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie 19 głosami „za”. 

 

Przystąpiono do głosowania nad całym projektem uchwały (z poprawką zgłoszoną przez 

Radnego Pana Roberta Kultysa). 

 

Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Nr 250/2/2013 w rejonie Hotelu Grand w Rzeszowie została przyjęta  

17 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 2 głosach wstrzymujących. 

 

Ad. 8 

Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego  

Nr 226/12/2011-I w rejonie ul. Bohaterów X Sudeckiej Dywizji Piechoty i ul. Witolda  

w Rzeszowie. Następnie przedstawiła uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt 

uchwały, wraz z uzasadnieniem i załącznikami graficznymi, stanowi załącznik nr 15  

do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Nr 226/12/2011-I w rejonie ul. Bohaterów X Sudeckiej Dywizji Piechoty  

i ul. Witolda w Rzeszowie została przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad.9 

Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Nr 222/8/2011 Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 114/22/2005 w rejonie Al. Prof. A. Krzyżanowskiego  

i ul. J. Paderewskiego w Rzeszowie. Następnie przedstawiła uzasadnienie do ww. projektu 
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uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem i załącznikami graficznymi, stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 222/8/2011 Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 114/22/2005 w rejonie Al. Prof. A. Krzyżanowskiego  

i ul. J. Paderewskiego w Rzeszowie została przyjęta jednogłośnie 16 głosami „za”. 

 

Ad.10 

Pani Stanisława Bęben – Dyrektor Wydziału Pozyskiwania Funduszy – przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji zadania pn.: 

„Opracowanie Programu Działań Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Rzeszowskiego 

Obszaru Funkcjonalnego”. Następnie przedstawiła uzasadnienie do ww. projektu uchwały 

(projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji zadania pn.: 

„Opracowanie Programu Działań Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

Rzeszowskiego Obszaru Funkcjonalnego” została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

Ad.11 

Pani Stanisława Bęben – Dyrektor Wydziału Pozyskiwania Funduszy – przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn.: 

„Opracowanie dokumentów strategicznych dla Rzeszowskiego Obszaru Funkcjonalnego” 

dofinansowanego z Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2007-2013. Następnie 

przedstawiła uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz  

z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn.: 

„Opracowanie dokumentów strategicznych dla Rzeszowskiego Obszaru Funkcjonalnego” 

dofinansowanego z Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2007-2013 została przyjęta 

jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Ad.12 

Ad. a) Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – poinformował, 

iż Komisja Rodziny i Pomocy Społecznej przekazała Prezydentowi Miasta projekt uchwały 

dotyczący programu „Rzeszowska Karta Rodziny 3+”. Dodał, że w chwili obecnej trwa 

szacowanie całkowitych kosztów programu, a szczegółowe informacje zostaną przekazane 

na kolejnej sesji Rady Miasta.  

 

Radny Pan Jerzy Cypryś – powiedział, że ponad 6 miesięcy temu Klub Prawa  

i Sprawiedliwości przekazał projekt uchwały e sprawie wdrożenia „Rzeszowskiej Karty 
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Rodziny 3+”. Dodał, że projekt, pomimo tego że był analogiczny do innych miast, które 

wdrożyły ww. program, nie uzyskał akceptacji. Kończąc swoją wypowiedź wyraził głębokie 

zdziwienie, że pomimo zagwarantowanych środków finansowych, nadal nie ma 

konkretnych informacji, kiedy program zacznie funkcjonować.  

 

Pan Waldemar Szumny – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – dodał, że jest 

ogromne zainteresowanie programem pomocy rodzinom wielodzietnym, nawet ze strony 

Prezydenta Bronisława Komorowskiego.   

 

Ad. b) Pan Henryk Wolicki – Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Oświaty, Opieki 

Społecznej i Osób Niepełnosprawnych – poinformował, że za zgodą Rady Miasta zostało 

przekazane 60 arów pod zabudowę Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej przy ul. Dołowej. 

Decyzję o ostatecznym miejscu budowy ma podjąć Marszałek Województwa i być może 

będzie to przy ul. Wyspiańskiego. Wyraził nadzieję, że prace nad budową „Interaktywnego 

Centrum Edukacji Naukowo- Technologicznej” nastąpi w najbliższym czasie.  

 

Ad.13 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem – przedstawił projekt 

uchwały w sprawie zasad najmu gminnych lokali użytkowych. Następnie przedstawił 

uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu). 

 

Radny Pan Jerzy Cypryś – zapytał czy byłaby możliwość informowania Rady Miasta  

o każdorazowym zestawieniu tego typu obniżek. Dodał, że warto byłoby wprowadzić taki 

zapis do projektu powyższej uchwały.  

 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem – odpowiedział, że jeżeli 

taka byłaby wola Rady to zapis można zmienić. Dodał, że najlepiej byłoby wprowadzić 

zestawienia w systemie kwartalnym. 

 

Radny Pan Wiesław Buż – zauważył, że zawsze o takie zestawienia można dopytać, 

natomiast obowiązek ich wprowadzania jest bezzasadny i naraziłby Biuro Gospodarki 

Mieniem na niepotrzebne komplikacje.  

 

Radny Pan Jerzy Cypryś – przyznał rację przedmówcy. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie zasad najmu gminnych lokali użytkowych, w niezmienionym 

kształcie, została przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

 

Ad.14 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
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niezabudowanej położonej w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie  

do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 20 

do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 

położonej w Rzeszowie została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Ad.15 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej przy ul. Lubelskiej w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do  

ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 21  

do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy  

ul. Lubelskiej w Rzeszowie została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Ad.16 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

niezabudowanej położonej w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie  

do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 22 

do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 

położonej w Rzeszowie została przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Ad.17 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych w 

budynku przy ulicy Dominikańskiej 1 i na udzielenie bonifikaty. Następnie przedstawił 

uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu). 

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zapytał jaki jest ogólny 

zamiar i cel sprzedaży ww. budynku? Dodał, że uchwała sprecyzowana jest zbyt ogólnie. 

 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

wyjaśnił, że w budynku przy ul. Dominikańskiej 1 gmina Miasto Rzeszów posiada tylko 
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jedną klatkę, gdzie znajduje się 10 lokali mieszkalnych (z czego 6 należy do profesorów).  

W wyniku próśb i wniosków tych mieszkańców, Prezydent zaproponował wyznaczenie tego 

budynku do sprzedaży. Jednym z powodów jest fakt, że Miasto mimo posiadania tylko  

10 mieszkań ponosi współudział w utrzymaniu całego budynku.   

Radny Pan Witold Walawender – zabierając głos w dyskusji zauważył, że idea jest słuszna, 

dla rozwoju potrzebne są mieszkania dla profesorów. Wyraził jednak obawę, że kadra 

naukowa w przyszłości sprzeda te mieszkania po wyższej cenie. 

 

Radna Pani Marta Niewczas – zauważyła, że każdy profesor, który przyjeżdża do Rzeszowa 

bezsprzecznie wzbogaca kadrę nauczycielską. Dodała, że „Najpierw jednak należałoby 

rozwiązać problem profesorów z Rosji, Ukrainy, Białorusi, którzy nie mają obywatelstwa polskiego,  

a takie mieszkania otrzymują”.  

 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa -    

odpowiedział, że każdy wniosek Rektora danej uczelni rozpatrywany jest przez Prezydenta 

indywidualnie. Realizowane są w ten sposób potrzeby uczelni i nie ma dyskryminacji 

żadnego wykładowcy ze względu na pochodzenie.  

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zgłosił wniosek formalny  

o skierowanie projektu uchwały do dalszych prac.   

 

Wniosek został przyjęty 8 głosami za, przy 6 głosach przeciwnych.  

 

Ad.18 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy  

ul. Łukasiewicza w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu 

uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Łukasiewicza 

w Rzeszowie została przyjęta jednogłośnie 16 głosami „za”.  

 

Ad.19 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy  

ul. Pleśniarowicza w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu 

uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 25 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Pleśniarowicza 

w Rzeszowie została przyjęta jednogłośnie 16 głosami „za”.  
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Ad.20 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy  

ul. Południowej w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu 

uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Południowej  

w Rzeszowie została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Ad.21 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych  

w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt 

uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 27 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie została 

przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Ad.22 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości położonej przy ul. Paderewskiego w Rzeszowie na czas nieoznaczony. 

Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz  

z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 28 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 

przy ul. Paderewskiego w Rzeszowie na czas nieoznaczony została przyjęta jednogłośnie  

15 głosami „za”.  

 

Ad.23 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy  

ul. Pułaskiego. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt 

uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 29 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Pułaskiego 

została przyjęta jednogłośnie 16 głosami „za”.  
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Ad.24 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy  

ul. Cienistej. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt 

uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 30 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. Cienistej 

została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Ad.25 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości położonej przy Al. Armii Krajowej w Rzeszowie na czas nieoznaczony. 

Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz  

z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 31 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 

przy Al. Armii Krajowej w Rzeszowie na czas nieoznaczony została przyjęta jednogłośnie 

15 głosami „za”.  

 

Ad.26 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości położonej przy ul. Z. Nałkowskiej w Rzeszowie na czas nieoznaczony. 

Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz  

z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 32 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 

przy ul. Z. Nałkowskiej w Rzeszowie na czas nieoznaczony na czas nieoznaczony została 

przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Ad.28 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych  

w Rzeszowie przy ul. Lwowskiej i Cienistej. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. 

projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 33  

do protokołu). 
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Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie przy  

ul. Lwowskiej i Cienistej została przyjęta jednogłośnie 16 głosami „za”.  

 

Ad.29 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej  

w Rzeszowie przy ul. Pelargonii. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu 

uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 34 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej w Rzeszowie przy  

ul. Pelargonii na czas nieoznaczony została przyjęta jednogłośnie 16 głosami „za”.  

 

Ad.30 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz  

z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 35 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości została przyjęta 

jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Ad.31 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz  

z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 36 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości została przyjęta 

jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Ad.32 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości. 

Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz  

z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 37 do protokołu). 
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Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości została przyjęta  

14 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy jednym głosie wstrzymującym. 

 

Ad.33 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu  

i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy. Następnie przedstawił uzasadnienie 

do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 38 

do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia umowy została przyjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

Ad.34 

Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem Miasta Rzeszowa – 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  

i ustanowienia służebności gruntowej na nabytych nieruchomościach. Następnie przedstawił 

uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi 

załącznik nr 39 do protokołu). 

 

Radny Pan Robert Kultys – zabierając głos w dyskusji powiedział: „Zakup tych działek jest 

zasadny, bo tam ma przebiegać droga miejska. Jesienią będzie uchwalany Miejski Plan 

Zagospodarowania Przestrzennego i ten zakup musi być kompatybilny z drogą wytoczoną w planie. 

W tej chwili nie ma takiej możliwości dlatego proponuję odłożyć podjęcie tej uchwały do momentu 

uchwalenia planu”.  

 

Radna Pani Marta Niewczas – zwróciła uwagę, że największym problemem jest fakt, że na 

tym terenie mieszka Pan Mieczysław Janowski, były Prezydent Miasta Rzeszowa. Dodała,  

że dzisiaj ta uchwała powinna być podjęta.  

 

Wniosek o skierowanie uchwały do dalszych prac został przyjęty 12 głosami za, przy  

3 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym.  

 

Ad.34a 

Pan Andrzej Skotnicki – Dyrektor Wydziału Architektury – przedstawił projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zaliczenia do kategorii dróg krajowych nowego 

odcinka drogi – od węzła Rzeszów Wschód na autostradzie A4 do ulicy Rzecha  

w Rzeszowie. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt 

uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 40 do protokołu). 
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Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zaliczenia do kategorii dróg 

krajowych nowego odcinka drogi – od węzła Rzeszów Wschód na autostradzie A4 do ulicy 

Rzecha w Rzeszowie została przyjęta jednogłośnie 16 głosami „za”.  

 

Ad.35 

Pan Stanisław Sienko -  Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt 

uchwały zmieniający uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia zasad 

usytuowania na terenie Miasta Rzeszowa miejsc sprzedaży napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia w miejscach i poza miejscem sprzedaży. Następnie przedstawił 

uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi 

załącznik nr 41 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia zasad 

usytuowania na terenie Miasta Rzeszowa miejsc sprzedaży napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia w miejscach i poza miejscem sprzedaży została przyjęta  

13 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy jednym głosie wstrzymującym. 

 

Ad.36 

Pan Henryk Wolicki – Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Oświaty, Opieki Społecznej  

i Osób Niepełnosprawnych – przedstawił projekt uchwały w sprawie w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego Nr 33 w Rzeszowie. Następnie 

przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem 

stanowi załącznik nr 42 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego 

Nr 33 w Rzeszowie została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Ad.37 

Pan Henryk Wolicki – Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Oświaty, Opieki Społecznej  

i Osób Niepełnosprawnych – przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę Rady 

Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość i warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia, sposób obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość  

i warunki wypłacania niektórych innych składników wynagrodzenia oraz nagród. Następnie 

przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem 

stanowi załącznik nr 43 do protokołu). 
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Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego wysokość i warunki przyznawania nauczycielom dodatków do 

wynagrodzenia, sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania niektórych innych składników 

wynagrodzenia oraz nagród została przyjęta jednogłośnie 16 głosami „za”.  

 

Ad.37a 

Pan Henryk Wolicki – Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Oświaty, Opieki Społecznej  

i Osób Niepełnosprawnych – przedstawił projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały  

w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół Spożywczych w Rzeszowie. Następnie przedstawił 

uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi 

załącznik nr 44 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół 

Spożywczych w Rzeszowie została przyjęta 14 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 

jednym głosie wstrzymującym. 

 

Ad.37b 

Pan Henryk Wolicki – Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Oświaty, Opieki Społecznej  

i Osób Niepełnosprawnych – przedstawił projekt uchwały w sprawie realizacji projektów  

w ramach projektu systemowego pn. „Staże i praktyki zagraniczne dla osób kształcących się 

i szkolących zawodowo”, realizowanego przez Fundację Systemu Edukacji w ramach 

Europejskiego Funduszu Społecznego – Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na 

zasadach Programu Leonardo da Vinci będącego częścią Programu „Uczenie się przez całe 

życie”. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, 

wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 45 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie realizacji projektów w ramach projektu systemowego pn. „Staże 

 i praktyki zagraniczne dla osób kształcących się i szkolących zawodowo”, realizowanego 

przez Fundację Systemu Edukacji w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego – 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na zasadach Programu Leonardo da Vinci będącego 

częścią Programu „Uczenie się przez całe życie” została przyjęta jednogłośnie 15 głosami 

„za”.  

 

Ad.37c 

Pan Henryk Wolicki – Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Oświaty, Opieki Społecznej  

i Osób Niepełnosprawnych – przedstawił projekt uchwały w sprawie realizacji projektów  

w ramach Programu „Uczenie się przez całe życie” Leonardo da Vinci. Następnie 



30 

 

przedstawił uzasadnienie do ww. projektu uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem 

stanowi załącznik nr 46 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie realizacji projektów w ramach Programu „Uczenie się przez całe 

życie” Leonardo da Vinci została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Ad.37d 

Pan Jacek Kiczek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – przedstawił projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi. Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. projektu 

uchwały (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 47 do protokołu). 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi została przyjęta 7 głosami „za”, bez głosów 

przeciwnych, przy 6 głosach wstrzymujących.   

 

Ad. 38 

Radny Pan Robert Kultys – złożył ustne zapytanie o treści: 

„Na skrzyżowaniu przy Stadionie Stali Rzeszów właściciel terenu, który miał być przeznaczony na 

parking i komis samochodowy zorganizował skład materiałów budowlanych. Czy jest to zgodne  

z planem budowlanym i z wydanym pozwoleniem na budowę?”  

 

Radna Pani Jadwiga Stręk – złożyła ustną interpelację o treści: 

„Zwracam się z prośbą o zwrócenie uwagi na zaśmiecane tereny usytuowane wokół giełdy 

samochodowej”. 

 

Radny Pan Jacek Kiczek – złożył ustną interpelację o treści: 

1. „Zwracam się z prośbą o udzielenie informacji na temat budowy kolejki nadziemnej  

w Rzeszowie. 

 

2. Czy w związku z budową drogi przez ogródki działkowe, działkowcy otrzymają od miasta 

odszkodowania?” 

 

Na LV sesji odbytej w dniu 18 czerwca 2013 roku Rada Miasta Rzeszowa podjęła 

następujące uchwały: 

 

39. Uchwała Nr LV/1008/2013 – w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Rzeszowa za 2012 

rok.  

 

40. Uchwała Nr LV/1009/2013 – w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Rzeszowa 

za 2012 rok.  
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41. Uchwała Nr LV/1010/2013 – zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Rzeszowa.  

 

42. Uchwała Nr LV/1011/2013 – w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 

2013 r. 

 

43. Uchwała Nr LV/1012/2013 – w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 250/2/2013 w rejonie Hotelu Grand  

w Rzeszowie.  

 

44. Uchwała Nr LV/1013/2013 – w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 226/12/2011-I w rejonie ul. Bohaterów  

X Sudeckiej Dywizji Piechoty i ul. Witolda w Rzeszowie.  

 

45. Uchwała Nr LV/1014/2013 – w sprawie uchwalenia zmiany Nr 222/8/2011 Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 114/22/2005 w rejonie Al. Prof.  

A. Krzyżanowskiego i ul. J. Paderewskiego w Rzeszowie.  

 

46. Uchwała Nr LV/1015/2013 – w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji 

zadania pn.: „Opracowanie Programu Działań Zintegrowanych Inwestycji 

Terytorialnych Rzeszowskiego Obszaru Funkcjonalnego”. 

 

47. Uchwała Nr LV/1016/2013 – w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji 

projektu pn.: „Opracowanie dokumentów strategicznych dla Rzeszowskiego Obszaru 

Funkcjonalnego” dofinansowanego z Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2007-

2013. 

 

48. Uchwała Nr LV/1017/2013 – w sprawie zasad najmu gminnych lokali użytkowych. 

 

49. Uchwała Nr LV/1018/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

niezabudowanej położonej w Rzeszowie. 

  

50. Uchwała Nr LV/1019/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej przy ul. Lubelskiej w Rzeszowie. 

 

51. Uchwała Nr LV/1020/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

niezabudowanej położonej w Rzeszowie. 

 

52. Uchwała Nr LV/1021/2013 – w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 

ul. Łukasiewicza w Rzeszowie. 

 

53. Uchwała Nr LV/1022/2013 – w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 

ul. Pleśniarowicza w Rzeszowie. 
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54. Uchwała Nr LV/1023/2013 – w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 

ul. Południowej w Rzeszowie. 

 

55. Uchwała Nr LV/1024/2013 – w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych  

w Rzeszowie. 

 

56. Uchwała Nr LV/1025/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości położonej przy ul. Paderewskiego w Rzeszowie na czas nieoznaczony. 

 

57. Uchwała Nr LV/1026/2013 – w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 

ul. Pułaskiego. 

 

58. Uchwała Nr LV/1027/2013 – w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy 

ul. Cienistej. 

 

59. Uchwała Nr LV/1028/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości położonej przy Al. Armii Krajowej w Rzeszowie na czas nieoznaczony. 

 

60. Uchwała Nr LV/1029/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości położonej przy ul. Z. Nałkowskiej w Rzeszowie na czas nieoznaczony. 

 

61. Uchwała Nr LV/1030/2013 – w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych  

w Rzeszowie przy ul. Lwowskiej i Cienistej. 

 

62. Uchwała Nr LV/1031/2013 – w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej  

w Rzeszowie przy ul. Pelargonii. 

 

63. Uchwała Nr LV/1032/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

 

64. Uchwała Nr LV/1033/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

 

65. Uchwała Nr LV/1034/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości. 

 

66. Uchwała Nr LV/1035/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu  

i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy. 

 

67. Uchwała Nr LV/1036/2013 – w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zaliczenia do 

kategorii dróg krajowych nowego odcinka drogi – od węzła Rzeszów Wschód na 

autostradzie A4 do ulicy Rzecha w Rzeszowie. 

 

68. Uchwała Nr LV/1037/2013 – zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie 

ustalenia zasad usytuowania na terenie Miasta Rzeszowa miejsc sprzedaży napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscach i poza miejscem sprzedaży. 
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69. Uchwała Nr LV/1038/2013 – w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia 

Przedszkola Publicznego Nr 33 w Rzeszowie. 

 

70. Uchwała Nr LV/1039/2013 – zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa w sprawie 

ustalenia regulaminu określającego wysokość i warunki przyznawania nauczycielom 

dodatków do wynagrodzenia, sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania 

niektórych innych składników wynagrodzenia oraz nagród.  

 

71. Uchwała Nr LV/1040/2013 – w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zmiany nazwy 

Zespołu Szkół Spożywczych w Rzeszowie. 

 

72. Uchwała Nr LV/1041/2013 – w sprawie realizacji projektów w ramach projektu 

systemowego pn. „Staże i praktyki zagraniczne dla osób kształcących się i szkolących 

zawodowo”, realizowanego przez Fundację Systemu Edukacji w ramach Europejskiego 

Funduszu Społecznego – Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na zasadach Programu 

Leonardo da Vinci będącego częścią Programu „Uczenie się przez całe życie”.  

 

73. Uchwała Nr LV/1042/2013 – w sprawie realizacji projektów w ramach Programu 

„Uczenie się przez całe życie” Leonardo da Vinci. 

 

74. Uchwała Nr LV/1043/2013 – w sprawie rozpatrzenia skargi.  

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Obrady trwały od godz. 830 do godz. 1445. 

 

 

                                                                                        Przewodniczący 

                                                                                  Rady Miasta Rzeszowa 

 

Protokołowała:                                                                Andrzej Dec 

 

Magdalena Kruk 

 

 

Sprawdził: 

               

    Dyrektor  

Biura Rady Miasta Rzeszowa 

 

         Mirosław Kubiak 


